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Anexa 4 

RAPORT DEEVALUARE ALCOMISIEI DEABILITARE 

Din data de: 26.01 .2021 

Numele ~ i prenumele candi datului: Maria Magdalena VASILESCU 

Titlul tezei de abilitare: lmpllcatii ale modului de masurare a caracteristicilor dendrometrice asupra 

preciziei volumului arborilor !ii arboretelor estimat prin metode matematice 

Domen iul de studri universitare de doctorat: Sllulcultura 

Denumirea lnstitutiei Organizatoare de Studii Universitare de Doctorat (IOSUD) unde a avut loc 

sedinta publica de sustinere a teze i de abilitare: Universitatea Transilvania din Bra!i0v 

Punctele tari ale tezei de abilitare: 

1.	 Tematica abordata ~i metodologia utilizata In studii est e deosebit de relevanta atat din punct de 

vedere stiintiifc cat ?i din punct de vedere al irnportantei practi ce a aspect elor studiate. 

rezultatele obt inute ?i concluzii le avand un caracter pronuntat de originalitate. Autoa rea 

dovsdeste un elegant ?i ascutit spir it critic ?i 0 gandire indeoendenta atat de necesara in acest 

domeniu. 

2.	 Autoarea teze i a abordat unele dintre cele mai sensibile ?i rnai controversate probleme pentru 

silvicul tura actuala - intluenteie metodologice asupra preciziei de est imare a volu mu lui lemnului 

rotund (problemel e generate de legislana privind cubaju l arborilor, impa ctullungimii tronsoanelor 

asupra fusului intreg ?i mai ales modele Ie matematice pentru estimarea lemnului pe picio r sau 

influentele metod ologice asupra preciziei de est imare a volumului arboretelor (impactul ero rii de 

rnasurare a In a l ~im i i arborelui asupra volumu lui arboretului estimat metoda seriil or de volum e 

sau argumentele ;;tiin~ifice ale redu cerii volumului rezultat din exploatarel realizand 0 analiza 

critica deosebit de interesanta a metodelor analizate cu irnplicatii majore pentru practica 

forestiera Autoarea dov sdeste un spir it dida ctic excelent ;;i 0 modalitate de prezentare a 

inforrnatiilor foarte bine elaborate. 

3.	 Cercetarl le i?i au or iginea ln reahtatea forestiera, rezultatele obtinute avand aplicabilitate practice 

?i posibil itati de transfer tehn ologic ridicat. 

L,.	 Dirsctiile de cercetare propuse a fi abordate in viitor raspund soncitartlor actuale ale sec torului 

Iorestier si agrosdvic. 

5.	 A avut realizar] notabile in ultimii 5 ani, In care a real izat circa 50% din punctajul raportat in 

privinta indeplinirii standardelor minimale ale com isiei de specialitate a CNATDCU. 

6.	 A desfasurat activita~i de cercetare in colective de multe ori interdisciplinare. 
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7.	 Teza de abilitare prezinta rezultate ale csrcetarilor efectuate In domeniul 

Dendrometriei /Biometriei, domen iu In care sperarn ca se va concentra activitatea viit oare de 

cercetare. 

8.	 Rezultatele prezentate in autoevaluarea pnvind nivelul de indepl irure a standardelor CNATDCU 

cont in realizari ~i In alte directii de cercetare. In acest cont ext. sugerez sa nu-si disperseze 

eforturile In prea multe directf de cercetare, deoarece cel al Dendrometriei /Bi ometriei menta sa 

reprezinta 0 pista solida de consacrare In activit atea ~t ii n~if i ca viitoare. 

Punctele slabe ale tezei de abilitare: 

Nu este cazul 

intrebarile formulate de comisie ~i raspunsurile candidatului / Observatiils comisiei 

1. Prof.dr.ing. Ovidiu lonescu:
 

Care este tendinta la nivel european ~ i cat de muIt se mai practica marcarea ~ i rnasurarea In teren a
 

arboretelor care se exploateaza?
 

R~spuns: In cele mai multe dintre tari1e europene se practica vanzarea lemnului la drum, ceea ce In
 

tara noastra se reahzeaza dupa recoltarea masei lemnoase. Pe de alt a parte, est imarea volumului
 

arborilor pe piri or are rolul evaluarf resurselor foresti ere. Tendinta este de tre cere spre vanzarea
 

masei lemnoase la drum ~ i sperarn ca ~i In tara noastr a In viitorul apropiat.
 

2. Prof .dr .ing. Neculae ~ofletea :
 

Care este parerea dumnevoastra In privinta tabelelor dendrom etrice generale fa~ a de cele regionale?
 

R3spuns: Tabelele generale de cubaj evident ca produc erori mal mari In cazul In care se apllca In
 

stati uni extreme, situate la limita arealului pentru diferite specii, Insa elaborarea tabelelor de cubaj
 

regionale necesita efort In teren, In cazul In care baza de date existenta nu poate fi st ratlfirata In
 

funct ie de provenienta suprefetelo r de proba.
 

3. Prof.dr.ing. Florian Borlea:
 

Considerat i ca ~ i in acest domeniu, modelarea este dusrnanul biodiversitatii ? ~i , In functie de raspuns.
 

ati opta pentru conservarea aspectelor de biodiversitate sau conservarea rnodelarii?
 

Raspuns: Modelarea rnaternatica nu dist ruge biodiversitatea daca t inern cont ~i de alt e variabile care
 

sa defineasca mai bine situatia din teren, se pot int roduce, de exemplu, ~ i alte variabile varsta. un
 

diametru suplimentar. Metodele matem atice nu generalizeaza la extre m, nu cred ca este 0 diminuare
 

severa a diversitatii atunci cand se aplica modelarea rnaternatica.
 

4. Prof.dr.ing. Florian Borlea:
 

Referit or la estimarea calitatii, poate ca impreuna cu domnul Dinulica reusit i sa gasiti solut ii cu
 

aplicabilitate practica care sa vina In ajutorul celor care sorteaza materialul lemnos.
 

R3spuns: Sigur ca da, In lucrarile de teren noi am plecat de la aprecierea clasei de calitate a arborilor
 

pe picior, iar dupa doborarea arborilor, am utilizat aceJea~i criterii care sunt folosite In practica pentru
 

Incadrarea In sortimentele lemn de lucru ~ i lemn de foe. Diferen tele la nivelul sorti mentelor sunt mult
 

mai mari decat cele la nivelul volumului brut total, diferente care pleaca de la lipsa de inforrnatie In
 

momentul ln care se apreciaza clasa de calitate a arborelui.
 

5. (erc:et3tor ~tiin~ifit: dr. lonel Papa:
 

Ca re din directiile de cercetare propuse, partea de perdele forest iere ~i partea de dendrometrie pura,
 

ar fi mai apropiata de sufl etul durnneavoast ra? Pe care at i dori sa 0 dezvoltati In viito rul apropiat prin
 

propunerea de teme de doctorat?
 

Raspuns: in momentul de fat a t ind sa merg pe derularea unor teme din domeniul biometriei. Sper sa
 

pot aborda cu unul dintre doctoranzi 0 terna de doctorat prin experimentarea ut ilizarii rezistografului
 



In arborete de pin amplasate pe terenuri degradate din Vrancea, respectiv, canalizarea In funct ie de 

cerintele cercetarii ~i practicii de la un anu mit moment, precum ~i selectia atenta a candidatilor. Tn 

esenta vor ramane cele doua directn. temele vor fi stabilite efectiv ~i In functie de afinitatile 

doctoranzilor. 

Rezultatul votului: 

Comisia a hotarat cu unanimitate de voturi acceptarea teze i de abilitare. 

CONCLUZIA COMISIEI DE ABILITARE: 

ln urrna analizei detaliate a realizarilor In plan stiintific, tehnic ~i didactic ale doamnei conf.dr.ing. 

Maria Magdalena VASILESCU constatam ca aceasta indeplineste conditiite specifice pentru obtinerea 

atestatului de abilitare In domeniul Silviculture din cadrul Comisiei Ingineria Resurselor Vegetale ~i 

Animale ~i rerornandarn acordarea atestatului de abilitare. 

COM ISlA DEABILITARE 

Nume ~i prenume: Semnatura 

Prof.dr.ing. Florian BORLEA 

Universitatea de Stiinte Agricole ~i Medicina Veterinara a 

Banatului - Tlrnisoara 

C.s. gr. I dr. lone l POPA
 

Institutul National de Cercetare -Dezvoltare
 

In Silviculture "Marin Dracea" Campulurig Moldovenesc
 

Prof. dr. ing. Neculae ?OFLETEA
 

Universitatea Transilvania din Bra~ov
 



Anexa5 

Universitatea Transilvania din Bra!i0V 

Facultatea de Silviculture si exploatart forestiere. 

PROCES VERBAL 

incheia t cu ocazia sustinerl i puolrce a teze i de abilitare elaborata de conf.dr.ing. Maria Magdalena 

VASILESCU. in vederea obtlnerll atestatului de abllitare, in domeniul Si/vicultura. 

Pre ~edlntele deschide sedinta, anunta scopul ~ i prezmta comisia de specialisti, fermata din: 

SPECIALIST: Prof.dr.ing. Florian BORLEA - U5AMVB Tirnisoara 

SPECIALIST: C.S. I dr. lonel POPA - IC0 5 " M a r in Dracea., Carnpulung Moldovenesc 

SPECIALIST: Prof.dr.ing. Neculae ~OFLETEA - Uni vers itatea Trans ilvania d in Brasov 

Se da cuvantul candidatei Maria Magdalena VASILESCU, care prezinta sinteza tezei de abi litare. 

Se da cuvantu I, i n continuare, speciaustilor din cornponenta comisiei de specialitate pentru evaluarea 

tezei de abilitare. 

Se consernneaza intrebarile formulate de membrii com isiei de specialitat e ~I de publicul participant, 

precum ~ I raspunsurile candidatulue 

1. Prof. dr. ing. Ovidiu lonescu: 

Care este tendinta la nivel european ~i cat de mult se mai practrca marcarea ~ i rnasurarea in 

teren a arboretelor care se exploateaza? 

Raspuns: ln cele mal multe dintre tarile europene se practica vanzarea lemnului la drum, ceea ce in 

tara noastra se realizeaza dupa recol tarea ma sei lem noase. Pe de alta parte, estirnarea volumului 

arbori lor pe picio r are rolul evalu arii resurselor fo restiere. Tendinta este de trece re spre vanzarsa 

masei lemnoase la drum ~i sperarn ca ~i in ta ra noastra in viitorul apropiat. 

2. Prof. dr. ing. Neculae ~ofletea: 

Care este pare rea dumnsvoastra i n privinta tabelelor dendrometrice generale fata de cele 

regionale? 

Raspuns: Tabelele generale de cubaj evident ca produ c erori mai mari i n cazul in care se aplica in 

statluni extreme, situate la Iimita arealului pentru diferite spec ii. insa elaborarea tabelelor de cubaj 

regionale necesita efort i n teren, in cazul in care baza de date existenta nu poate fi stratificata in 

functie de provenienta suprs fetelor de proba. 

3. Prof. dr. ing. Florian Borlea: 

Considerati ca ~i in acest domeniu, mo delarea este dusrnanul blodivsrsitatii? ~i , in functie de 

raspuns, ati opta pentru conservarea aspe ctel or de biodiversitate sau conservarea mod elarii? 

Raspuns: Modelarea matematica nu distruge biodi versitatea daca tinern cont ~i de alte va riabi le care 

sa defineasca mai bme situatia din teren, se pot Introduce, de exemplu, ~ i alte vanabile varsta. un 

diametru suplimentar. MetodeJe matematice nu generalizeaza la extrem, nu cred ca este 0 diminuare 

severa a diversitatil atunci cand se aplica modelarea matematica. 



4. Prof. dr. ing. Florian Borlea: 

Referitor la estimarea calitatii, poate ca irnpreuna cu domnul Dinulica reusiti sa gasiti soluti! 

cu aplicabil itate practica care sa vina In ajutorul celor care sorteaza materialullemnos. 

Raspuns: Sigur ca da, In lucrarile de teren noi am plecat de la aprecierea clasei de calitate a arbonlor 

pe picior, iar dupa doborarea arbonlor, am utilizat aceleasi cnterii care sunt folosite In practice pentru 

Incadrarea In sortimentele lemn de lucru ~i lemn de foe. Diferentele la ruvelul sortimentelor sunt mult 

mai mar; decat cele la nivelul volumului brut total, diferente care pleaca de la lipsa de inforrnatie in 

momentul in care se apreciaza clasa de calitate a arborelui. 

5. C.S. I dr. lonel Papa: 

Care din directiile de cercetare propuse, partea de perdele forestiere ~i partea de 

dendrometrie pura, ar fi mai aproplata de sufletul durnneavoastra? Pe care atl dori sa 0 dez voltati In 

viitorul apropiat pnn propunerea de teme de doctorat? 
Raspuns: in momentul de fata tind sa merg pe derularea unor teme din domeniul biometriei. Sper sa 

pot aborda cu unul dintre doctoranzi 0 terna de doctorat prin experimentarea util izarii rezistografului 

In arborete de pin amplasate pe terenun degradate din Vrancea. respectrv, canalizarea In functre de 

cerintele cercetaru ~i practicii de la un anumit moment, precum ~i selectia atenta a candidatilor. in 

esenta vor rarnane cele doua directu. temele vor fi stabilite efectiv ~i In funrtie de afinitatile 

doctoranzilor. 

Tn final , dupa deliberari, presedintele de comisie prezinta rezultatul propus de comisia de specialitate.� 

Tn incheierea sedintei. se da cuvantul candidatu lui .� 

Presedinte,� 

Prof.dr.ing. Alexandru-Lucian CURTU CU� 


